
Beantwoording vragen gemeenteraad Westland Jaarrekening 2019 3 juli 2020

VVD-W-01
Vraag:

Antwoord:

VVD-W-02
Vraag:

Antwoord:

Pagina 27 Bij sterke economie, vergroten verdiencapaciteit, geeft u aan dat een subsidieregeling Kennis en 
Innovatie is opgezet. Resultaten verwacht u in 2020 en 2021. Kunt u specifieker zijn (al dan niet kwalitatief be
noemd) welke resultaten u verwacht?

Ja, dat kan. Zie hiervoor ook het antwoord dat is gegeven op de vraag WV-05. Daar is gemeld dat het gaat om 
de volgende samenwerkingsverbanden:
1. Samenwerkingsverband Ton Vreugdenhil en Vuyverberg Advies
2. Koppert Cress BV, Onderwaterboeren en Hollands Tuinbouwadvies
3. World Horti Center, Innovation Quarter, Imagro, Demokwekerij, InHolland, HortiLux
4. Samenwerkingsverband Hortitech BV, InHolland, Kwekerij Wieringermeer, Axia, GreenMango IT services, 

Microsoft, Lentiz
5. ISW Scholengroep
6. Samenwerkingsverband HortiHeroes, Best Fresh, Beekenkamp, Royal Brinkman, KUBO, JUVA en Priva
7. GroenCollect BV, Stadsgas BV, Royal Roos, BMZ, WSP, Willem Kemmers
8. Zentoo, Delphy, Deliflor en Van Iperen
9. Brinkman Agro BV ism Van der Ende Group, Glastuinbouw NL

De subsidieregeling stimuleert kennis- en innovatieprojecten die zonder overheidsbijdrage niet of lastig van de 
grond zouden komen. Samenwerkingsverbanden tussen kennisinstellingen, overheid en ondernemers in de re
gio krijgen hiermee de kans om innovatieprojecten te toetsen in de markt en waar mogelijk op te schalen Z uit te 
voeren. Meer informatie op projectniveau, incl. de beoogde resultaten, is te vinden in de brochure over de initia
tieven/ Deze is online te vinden via: https://www.gemeentewestland.nl/fileadmin/files/Nieuwsberichten/brochure- 
kennis-innovatie.pdf

Pagina 28 Realisatie World Horticenter. U geeft aan dat er is ingestemd met een bijzondere leerstoel (TU Delft) 
voor internationalisering Tuinbouwsector. VVD Westland is groot voorstander voor ontwikkeling van het tuin
bouwcluster, zowel op kennis en innovatie en daarmee ook internationaal. Maar welk effect/resultaat, en op 
welke termijn verwacht het college resultaat c.q. spin-off van de leerstoel?

De instelling van een bijzondere leerstoel door de gemeente Westland opent een groter academisch kennisnet
werk voor Westland en de bedrijven in onze regio. De leerstoel wordt gepositioneerd naast de in het afgelopen 
jaar door de Hagelunie ingestelde bijzondere leerstoel “Innovatie in de Glastuinbouw”. Op deze wijze komen de 
maatschappelijke vraagstukken van de glastuinbouw en nu dus ook van de gemeente Westland op de weten
schappelijke kaart en kan er een synergie tussen beide leerstoelen worden gerealiseerd. Nieuwe digitale en 
technologische opties veroveren de wereld snel. Daarnaast vraagt de wereld om het voeden en vergroenen van 
de wereld, in het bijzonder de megasteden. Dan is het nodig te weten hoe het internationale spel verloopt en 
hoe het tuinbouw-gerelateerde bedrijfsleven uit onze Greenport daar een rol in kan spelen. De interactie tussen 
de bedrijven uit onze regio en het bedrijfsleven over de gehele wereld, met zijn verschillende technische opties, 
markten en business modellen, zal daardoor naar een hoger niveau getild worden.
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VVD-W-03
Vraag:

Antwoord:

VVD-W-04
Vraag:

Antwoord:

VVD-W-05
Vraag:

Pagina 103 Bij verbeteren infrastructuur, specifieke activiteiten in 2019, geeft u aan dat voorbereidingen getrof
fen zijn m.b.t. reconstructie N211-Wippolderlaan. Wat is de laatste stand van zaken en wat is de planning (wan
neer gereed)? Heeft de stikstof problematiek effect op dit project?

In mei 2019 heeft de Raad van State geoordeeld dat het Programma Aanpak Stikstof (PAS) niet als basis mag 
worden gebruikt voor nieuwe toestemmingen voor activiteiten die extra stikstofuitstoot veroorzaken. Er zal een 
alternatieve ruimtelijke procedure worden gevolgd met als uitgangspunt dat inwoners en raden van de betrok
ken gemeenten gelegenheid krijgen inbreng te hebben. De uitvoering van de werkzaamheden staan gepland in 
2024 Z 2025.

Algemeen: Vorig jaar is toch de mobiliteitsvisie vastgesteld? Daar vinden we niets over terug in de jaarrekening. 
Hoe zit dat?

De mobiliteitsvisie is in december 2019 vastgesteld door uw raad. Het is een visie. We hebben u recent het 
uitvoeringsprogramma van de Mobiliteitsvisie gestuurd: het Uitvoeringsprogramma Duurzaam Bereikbaar West
land. Daarin zijn concrete maatregelen opgenomen met financiële dekking. De dekking voor de maatregelen 
vindt plaats uit de reserve Regionale Verkeersprojecten en via bijdragen van derden (provincie Z-H, MRDH).

Pagina 123 Digitaliseren van de informatievoorziening. U geeft aan (specifieke activiteiten 2019) dat uitvoering 
is gegeven aan de heroriëntatie digitale transformatie. Waarom is heroriëntatie nodig en wat omvat de heroriën
tatie?
Aanvullend: wat is er concreet gedigitaliseerd in 2019? (bij waar staan wij nu staat dat de afgelopen periode een 
stevig impuls is gegeven aan het digitaliseren).

Antwoord: In verband met de bovenstaande vraag worden de deelvragen afzonderlijk beantwoord.
a. U geeft aan (specifieke activiteiten 2019) dat uitvoering is gegeven aan de heroriëntatie digitale transforma

tie. Waarom is heroriëntatie nodig en wat omvat de heroriëntatie?
Interne ontwikkelingen, onze wens tot kosteneffectieve professionele (digitale) dienstverlening en omstan
digheden die vanuit de landelijke overheid en de samenwerking met gemeenten binnen VNG (realisatie) op 
ons af komen, maken dat we ons als gemeente Westland op het gebied van onze ICT moeten ontwikke
len. In maart van 2019 is de doorontwikkeling van de ICT-organisatie in gang gezet via een drietal in sa
menhang aangestuurde sporen die gelijktijdig worden uitgevoerd. In Westland bereiden we ons via deze 
drie sporen voor op de digitale transformatie door
1. de basis op orde te brengen binnen de huidige ICT beheerorganisatie,
2. invulling te geven aan een nieuwe, zogenoemde Regie- en Change Organisatie en
3. nieuw beleid en uitgangspunten te formuleren voor de doorontwikkeling van informatiemanagement en 

de implementatie van digitaal werken.

b. Wat is er concreet gedigitaliseerd in 2019? (bij waar staan wij nu staat dat de afgelopen periode een stevig 
impuls is gegeven aan het digitaliseren).
In 2019 hebben we, naast het werkend houden en optimaliseren van de bestaande ICT omgeving, vooral 
ingezet op de ontwikkeling en daadwerkelijke inrichting van een meer wendbare en adaptieve ICT organi
satie. Deze opbouw van de ICT-organisatie en de gemeentebrede governance op ICT processen waarmee 
we de digitale transformatie kunnen ondersteunen is nog steeds bezig.

Daarnaast hebben we in 2019 concreet invulling gegeven aan de volgende digitaliseringsactiviteiten en 
daaraan verwante acties:
* Voorbereiden informatiebeveiliging volgens BIO;
* Formuleren van Cloudbeleid;
* Uniformeren en digitaliseren van processen Servicedesk;
* Uniformeren en digitaliseren processen facturatie;

Pagina 2 van 4



* Ontsluiten managementinformatie sociaal domein;
* Uitbreiden en versterken informatiebeveiligingsorganisatie met Information security officers, Audit co

ordinator en Security Engineer;
* Aanpassingen processen binnen WMO (resultaat gericht indiceren);
* Inrichten datawarehouse voor rapportages binnen Dienstverlening en Beleid (datagedreven werken);
* Monitoring van de gemeentelijke infrastructuur en het inregelen van automatische meldingen.
* Aankoop en installatie van integratie-oplossing Enable U 2secure en 2orchestrate;
* Uitbreiden Kofax met restant niet aangesloten e-formulieren

Bovendien zijn we in 2019 de voorbereidingen gestart voor de uitvoering van onder andere:
* Ontwikkeling van e-formulieren en implementatie van e-diensten voor onze burgers
* E-Facturering;
* Implementatie omgevingswet;
* Besluit Digitale Toegankelijkheid;
* Vervanging systeem voor digitale besluitvorming;
* Vervanging jongerenmonitor;
* Aankoop en implementatie van een systeem voor centrale digitale registratie en beheer van contrac

ten;
* Processysteem ondermijning;
* Selectie van een zaaksysteem;

De voortgang en samenhang van alle digitaliseringsactiviteiten wordt bewaakt via een centraal projecten
portfolio.

VVD-W-06
Vraag: Pagina 82-83: “het aanbod voor kinderen wordt op een andere wijze ingericht”. “Het kindpakket wordt vanaf 

2019 uitgevoerd door de stichting Westlandpas. Hoe is dit tot nu toe verlopen? Maken er inmiddels meer kin
deren gebruik van? Is er een groter bereik?

Antwoord: Het aanbod Kindpakket is uitgebreid de afgelopen jaren en het gebruik en het bereik is gestegen.
Het aantal gezinnen met een laag inkomen dat het Kindpakket aanvraagt is van 2018 naar 2019 gestegen met 
450Zo. Het bedrag aan verstrekkingen groeit doordat er meer kinderen worden bereikt en doordat het aanbod 
groter is geworden (zie memo en factsheet aan de commissie MO maart 2020 kenmerk 20-0052325).

VVD-W-07
Vraag: Pagina 92: Jeugdhulp: de inkoop voor 2020 wordt voorbereid, uitgangspunt is hierbij resultaatssturing. Kan het 

college een update geven van hoe dit tot nu toe verloopt? En hoever is men met de (voorbereiding van) de im
plementatie van resultaatssturing?

Antwoord: Er is een raadsinformatiebrief in voorbereiding met een uitgebreide update over de inkoop jeugdhulp.
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VVD-W-08
Vraag: Pagina 100 onder 4: verschuiving van lichte naar zware zorg: dit is in tegenstelling met de eerder genoemde 

verschuiving van zwaar naar licht (meer inzetten op lichtere zorg zodat zwaardere zorg niet nodig is: pagina 97 
bovenaan). Hoe verklaart u dat?

Antwoord: Het is de ambitie van de gemeente dat er meer lichte zorg ingezet wordt en minder zware hulp. Helaas zien we 
in de praktijk het tegenovergestelde gebeuren. Dit is een landelijke trend die zich ook in Westland manifesteert 
en het is één van de oorzaken van de kostenstijgingen. Om deze trend te keren versterkt de gemeente de grip 
op de toegang met een aantal maatregelen, zoals beter samenspel en intensiveren van de samenwerking met
de huisartsen.

VVD-W-09
Vraag: Pagina 99 onder 1: waarom heeft SKT f 329.775 minder uitgegeven dan begroot? Er is toch juist ingezet op 

een grotere rol van het SKT die ook lichte hulp zelf is gaan verlenen?

Antwoord: Dit heeft te maken met de preventieve taken, waarbij van tevoren is uitgegaan van een inschatting en in de loop 
van 2019 pas bepaald kon worden wat de werkelijk benodigde kosten waren. Dit gaat om ca. f 164.000. Wat er 
verder resteert is nog maar een klein percentage van de begroting.

VVD-W-10
Vraag: Pagina 100 onder 3: waarom zijn er minder activiteiten van Jeugd en Gezin (f 188.000): het aantal jongeren 

met een jeugdbeschermingsmaatregel is hetzelfde gebleven (zie pagina 95 onderste grafiek). Ligt het dan aan 
die daling van 0,50Zo in 2019 van jongeren met jeugdhulp? En hoe komt die daling, terwijl er juist meer jongeren 
een hulpvraag hebben?

Antwoord: Het centrum voor jeugd en gezin is opgegaan in het SKT.
Het SKT heeft deze activiteiten overgenomen.
Het feit dat er middelen overblijven op deze post betekent niet dat er activiteiten niet of minder zijn uitgevoerd. 
De uitgaven die geboekt worden op deze post worden herschikt, zodat deze post uit de begroting verdwijnt. 
Hiermee worden de uitgaven in lijn gebracht met de nieuwe indeling van de programmabegroting.
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